

Lokalforum Regstrup

Bestyrelsesmøde den 21. december 2023 kl. 18-21.

Sted: Åvang, Regstrup

Deltagere: Jesper Christensen, Chris Frøslev, Mathias Steen Kildegaard, Rikke Farsøht Korndal, Ukë Krasniqi, Anni Olsen (ref.), Ea Riccio, Fællesskaber Kim Bille Olsen.

Fraværende: Peter Nilsson, Lars Kildegård, Charlotte Rosendal Larsen

Referat:

I anledning af den tilstundende jul startede vi mødet med at spise smørrebrød sammen og sludre hyggeligt om løst og fast. Desværre var 3 ud af 11 fraværende pga. sygdom, men det svarer jo nogenlunde til den generelle situation i samfundet for tiden.

1. **Valg af dirigent:** Jesper blev valgt
2. **Godkendelse af dagsorden:** Godkendt
3. **Godkendelse af referat fra sidste bestyrelsesmøde den 9. november 2023:** Godkendt
4. **Input/opfølgning fra vores fællesskaber:** Intet særligt; dog havde Kim holdt møde med Jesper Stensmose fra Søstrup. Se i øvrigt pkt. 5c. Desuden talte vi om platformen deltag.holbaek.dk, som er blevet udbygget, og som bruges mere og mere.
5. **Status på igangværende sager med (mulig) relevans for Lokalforum**
 - a. **Orientering fra fællesmøde med andre Lokalfora den 22. november i Mørkøv – Rikke og Charlotte deltog:** Der havde kun været 6-7 deltagere. Man havde især drøftet biogastopmødet samt diskuteret lokalforums rolle og politikernes samarbejde med samme. Man ønskede at bringe samarbejdsaftalen i spil igen, da den ikke virker efter hensigten. Mødets konklusioner er sammenfattet i en mail fra Ellen Lundsgaard til Mads Sorento den 24.11. 2023. Der var enighed om flere møder. Kim nævnte, at han ofte fik meget input, som han ikke altid videresendte til bestyrelsen. Vi aftalte, at Kim fra nu af videresender alt.
 - b. **Orientering fra møde den 14. november med Louise Schack Elholm – Rikke deltog:** Mødet var åbent for alle. Der var ikke så meget substans i selve mødet, der var kommet i stand på initiativ af ministeriet, som ønskede input til landdistriktspolitikken. Der blev udtrykt mange bekymringer for den generelle udvikling på landet, f.eks. tab af ejendomsværdi pga. grønne energiprojekter, forøget trafik på små veje og manglende infrastruktur generelt. Af størst betydning for os var, at der efterfølgende kom en aftale i stand om foretræde for Folketingets transportudvalg, se pkt. 6a.
 - c. **Opfølgning på mail fra Jesper Stensmose om rekreativt område i Søstrup. Dette punkt er overført fra sidste møde:** Rikke havde tidligere vejledt Jesper om, hvad Lokalforum kunne bidrage med, og hvad de selv kunne gøre. Kim havde i onsdags haft et møde med Jesper, hvor de havde drøftet, hvad der skal til for at komme i gang. Der er tale om fælles byjord, og man er inspireret af Mårsø. Bestyrelsen opfordrede til også at kigge på Skamstrup. Kim vil guide Jesper videre, og projektet forventes ikke at involvere lokalforum mere lige nu.
 - d. **Skovrejsning, rejst af Lasse Gandløse på Lokalforums mødet:** Pga. sygdom mm. var arbejdet med opfølgning på lokalforums mødet ikke kommet i gang (bortset fra trafik), og dette punkt videreføres til næste møde.

- e. **Opfølgning på møde i Jyderup den 12. oktober.** Ea har ønsket en snak om, hvordan vi i vores lokalområde kan hjælpe hinanden med inspiration fra Jyderup. Vi besluttede på sidste møde at tage en lidt dybere snak om dette: I Jyderup har fællesskabet mest handlet om at hjælpe vanskeligt stillede især via Madoasen, som både skaffer mad mm til familier med dårlig økonomi og etablerer fællesskaber for ensomme og andre vanskeligt stillede. Eas tanker handlede mere om at få adgang til lokaler, så grupper med særlige interesser fik mulighed for at mødes, eller forældre fik mulighed for at skabe særlige undervisningstilbud eller interessefællesskaber for børn. Vi drøftede en række muligheder, både på kort og lang sigt. Vi besluttede at sætte et punkt på næste Lokalforumsmøde for at afdække, om der er "en masse fællesskaber, som summer".
- f. **Invitation til foredrag om børn og unges onlineliv – videresendt fra Peter 30/11 2023:** Ingen fra bestyrelsen deltog.

6. Veje og trafik i lokalområdet:

- a. **Status på motorvejen & ramper ved Knabstrup:** Som opfølgning på mødet med Louise Schack Elholm fik Ellen Lundsgaard og Nikolaj Parslov foretræde for Folketingets Transportudvalg. (Rikke var forhindret). De mødte undren hos politikerne over den trufne beslutning, men opnåede ikke tilsagn til de manglende vestvendte ramper. På nuværende tidspunkt kan projektet ikke ændres, da der både mangler VVM-undersøgelse og budget.
- b. **Status på hastighedssænkning mellem Tuse og Regstrup. Charlotte svarede Mads Vestergaard.** Intet nyt.
- c. **Status på navneændring af Ringvejen og Ringvej Syd:** Ringvejen har fået nye skilte og hedder nu Idavang Alle, men Ringvej Syd bliver ikke ændret i denne omgang, da der findes 3 adresser på vejen (vindmøller), og det er for kompliceret at ændre disse. Vejnavnet her forventes først ændret, når Idavang Alle og Ringvej Syd forbindes.
- d. **Trafik/hastigheds måling på Gl. Skovvej + indfaldsveje omkring skolen. Input fra Mathias:** Mathias havde privat bedt om en måling på Gl. Skovvej, men Andreas Willer fra kommunen ville gerne måle flere steder. Vi drøftede, hvad der ville give mening – også i forhold til, at der om lidt skal udarbejdes en ny trafiksikkerhedsplan. Rikke ville kontakte Andreas W., hvorefter Rikke og Mathias ville samarbejde om det videre forløb.
- e. **Møde med beboere på Holløsevej:** Rikke orienterede om mødet, hvor Charlotte havde deltaget. Der var ikke kommet noget konkret ud af det, men beboerne er blevet opfordret til selv at kontakte kommunen med henblik på nedsættelse af hastigheden til 40 km/t.

7. **Boligudvikling i lokalområdet:** Vi drøftede oplysningerne om Kommuneplan 2024 på deltag.holbaek.dk, og hvilken betydning det har, at et projekt er lagt ind her, i forhold til, om det forhandles med kommunen. Vi kender til andre projekter, som ikke fremgår af platformen. Specielt projektet ved Holløsevej vækker undren, idet vi tidligere har fået oplyst, at det pågældende areal i næste kommuneplan ikke længere ville være perspektivområde. Rikke følger op og spørger samtidig, om vi kan blive orienteret om samtlige boligprojekter, både på og uden for platformen.

8. **Erhvervsudvikling i lokalområdet:** Intet nyt.

9. **Varmeløsninger i lokalområdet:** Intet lokalt nyt. Det oprindelige projekt i Tuse Næs er lukket ned.

10. **Status på infoskærm, hjemmeside og facebook**

- a. **Herunder drøftelse af, hvad der må komme på infoskærmen – rejst af Jesper på sidste møde:** Intet, som er udelukkende kommercielt. Mathias træffer afgørelse i hvert enkelt tilfælde.
 - Mathias oplyste, at der havde været problemer med skærmen i Brugsen, men at de nu burde være løst.
 - Kim oplyste, at skærmen i hallen skal flyttes, da der ikke længere må være større elektriske installationer i brandveje. I første omgang er det tilstrækkeligt at slå strømmen fra. Skærmen er ikke længere vores ansvar, men Mathias hjælper.
 - Anni og Mathias aftalte at mødes efter nytår for at få formidlet informationer fra lokalforumsmødet i oktober ud via Facebook og Infoskærm.

11. Anvendelse af midler til anlægsopgaver: Videreføres til næste møde.

12. Behandling af evt. ansøgninger om tilskud fra Lokalforum: Ingen ansøgninger-

13. Fremtidige aktiviteter, herunder åbne lokalforumsmøder:

Lokalforumsmøde torsdag den 14. marts 2024

14. Næste møder:

Bestyrelsmøder torsdag den 7. marts 2024.

Bestyrelsemøde onsdag den 24. april 2024.

15. Eventuelt:

- a. Der er offentligt møde om Kultur- og Fritidspolitikken på Elværket den 29. januar kl. 17-20. Der er individuel, direkte tilmelding.
- b. Chris efterlyste en "suppleant/backup" til kassererposten, dvs. et bestyrelsesmedlem, som kunne blive oprettet i bank mm. med samme rettigheder som Chris. Skift på kassererposten er meget omstændeligt, så det ville være fint at være to.

/Anni